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Záznam  

zo zasadnutia Komisie školstva pri MsZ, 10. 6. 2021 , MsÚ Spišská Nová Ves  
  
 Prítomní:  

1. Mgr. Jozef Kačenga, predseda komisie školstva 
2. RNDr. Ladislav Ruttkay, podpredseda Komisie školstva, 
3. Ing. Andrea Iovdijová,   
4. Mgr. Jana Strache,   
5. PaedDr. Julian Sopko,   
6. Ing. Dana Mrnková, garant za školstvo, 
7. JUDr. Radka Romaňáková, riaditeľka Správy školských zariadení, prizvaná 

 Nezúčastnili sa: 
1. Mgr. Andrej Cpin, 
2. Mgr. Mariana Kacvinská, DiS.art.,  
3. Mgr. Radovan Marcinčin. 

 
Miesto zasadnutia: malá zasadacia miestnosť  MsÚ Spišská Nová Ves 

1. Otvorenie 
2. Dodatok č. 1 k VZN č. 6/2020 o určení výšky príspevkov v školách a školských zariadeniach 
3. Návrh na zmeny v sieti škôl a školských zariadení 
4. Rôzne 

 
K bodu 1 : 
Prítomných privítal predseda Komisie školstva Mgr. Jozef Kačenga.   
 
K bodu 2 : 
Ing. Dana Mrnková informovala o Dodatku č. 1 k VZN č. 6/2020 o určení výšky príspevkov v školách a školských 
zariadeniach.  Uviedla, že zmena súvisí so zmenou legislatívy, kde sa zaviedol nový pojem povinné predprimárne 
vzdelávanie a preto bolo potrebné upraviť názvoslovie aj vo VZN. Ďalej uviedla, že počas letných mesiacov júl, august 
navrhla riaditeľka Správy školských zariadení zaviesť zvýšený príspevok na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt 
dieťaťa v MŠ 40,- Eur. V prípade schválenia dodatku k VZN sa zvýšený príspevok prvýkrát uplatní v mesiaci august 
2021. V dodatku sa taktiež v § 5 vypúšťa ods. 3. Úhrada príspevku za MŠ v letných mesiacoch júl, august je 
zabezpečená iným spôsobom. 
 
Uznesenie k bodu 2: 

- Komisia školstva odporúča MsZ schváli ť Dodatok č. 1 k VZN č. 6/2020 o určení výšky príspevkov v školách 
a školských zariadeniach 

 
 
K bodu 3: 
Ing. Dana Mrnková  informovala o žiadosti riaditeľky ZUŠ Mgr. Mariany Kacvinskej, DiS. art. o zrušenie Elokovaného 
pracoviska ZUŠ nachádzajúceho sa v priestoroch ZŠ, Z. Nejedlého 2 pre dlhodobý nezáujem rodičov. Na tomto 
elokovanom pracovisku posledných 7 rokov neevidujeme žiadnych žiakov ZUŠ.  K vyradeniu elokovaného pracoviska 
zo siete škôl a školských zariadení SR nie je potrebný súhlas MsZ. 
JUDr. Radka Romaňáková, riaditeľka Správy školských zariadení  následne informovala o svojom zámere obnoviť 
činnosť v Materskej škole, Tomášika 5, ktorá bola dočasne presťahovaná do priestorov MŠ, Jilemnického 2 z dôvodu 
zamoknutia priestorov na prízemí MŠ spodnou vodou. Doposiaľ nebolo zistené, prečo došlo k takému havarijnému 
stavu. K obnoveniu prevádzky MŠ Tomášika vo svojich pôvodných priestoroch je potrebné rekonštruovať kotolňu 
s nákladom cca 50 000,- Eur. Táto MŠ by s menšími úpravami dokázala poňať až 66 detí. Areál a poloha tejto MŠ 
umožňuje zamerať jej činnosť na šport. 
Zároveň riaditeľka navrhuje zrušiť Materskú školu na Hviezdoslavovej ulici. Túto materskú školu navštevuje 34 detí, 
z toho 17 je z iných obcí. V materskej škole sú neporovnateľne vyššie náklady na 1 dieťa ako to podľa prepočtov 
vychádza v MŠ Tomášika 5 po obnovení prevádzky. Táto materská škola vyžaduje neustále ďalšie investície 
a z uvedených dôvodov pri optimalizácii siete materských škôl je vhodnejšie pristúpiť k zrušeniu tejto materskej školy 
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a k obnoveniu prevádzky MŠ Tomášika pri súčasnom navýšení jej kapacity. S rodičmi bude komunikovať vopred 
a pokiaľ to bude možné, deti z tejto MŠ by sa umiestnili do inej MŠ už od 1.9.2021.  
Mgr. Jozef Kačenga mal k tomuto návrhu výhrady s tým, že si tento krok treba ešte premyslieť, pretože 2 roky dozadu 
sme absolvovali zrušenie MŠ Tomášika s tým, že máme v materských školách nadbytočnú kapacitu miest a že je pre 
mesto nevýhodné financovať túto MŠ. Teraz zase chceme MŠ Tomášika obnoviť, ale zrušiť MŠ Hviezdoslavova. Nie 
je možné materské školy raz rušiť, potom otvárať, mala by tu byť nejaká dlhodobá vízia, koncepcia. 
Ing. Dana Mrnková uviedla, že MŠ Tomášika nie je vyradená zo siete, k tomuto nedošlo. Len je presťahovaná do 
iných priestorov z dôvodu havarijnej situácie, čo mesto aj oznámilo ministerstvu školstva. Čiže s obnovením 
prevádzky nie je problém. O zrušení MŠ Tomášika sa rozhodovalo v čase, keď súčasná riaditeľka ešte riaditeľkou 
nebola, takže iba rieši situáciu na základe výsledkov vlastnej analýzy výdavkov jednotlivých materských škôl. Zrejme 
MŠ Tomášika bola určená na zrušenie aj kvôli zámeru nájsť vhodné priestory pre rozšírenie kapacít Domova 
dôchodcov. Od tohto zámeru sa napokon upustilo. MŠ Hviezdoslavova by sa vyraďovala zo siete až k 1.9.2022, ale 
nie je podmienkou, že v nej musí prebiehať činnosť až do tohto dátumu. 
 
RNDr. Ladislav Ruttkay podporil tento návrh a vyjadril súhlas aj s tým, aby sa deti premiestnili už od septembra príp. 
októbra tohto roku. 
 
Mgr. Jozef Kačenga upozornil, že mesto nedávno dalo súhlas k vytvoreniu Súkromnej materskej školy Slniečko 
a teraz ide rušiť svoju vlastnú. Už dlhšie sleduje vývoj na SR a bohužiaľ je bežnou praxou, že sa zatvárajú štátne 
školy, pretože je potrebné optimalizovať sieť kvôli nedostatku žiakov, ale zároveň vznikajú nové, cirkevné a súkromné 
školy. 
 
Mgr. Jana Strache konštatovala, že je to prirodzené, keďže sa tak deje podľa záujmu rodičov. 
 
Mgr. Jozef Kačenga opätovne konštatoval, že mu chýba podrobnejšia analýza a nerád by bol, ak by sa vydalo 
predčasné stanovisko bez hlbšej analýzy. 
 
Ing. Andrea Iovdijová podporila Mgr. Jozefa Kačengu a zdieľa rovnaký názor, aby sa urobila najprv podrobná analýza 
a potom sa rozhodlo. Rovnako sa vyjadrili Mgr. Jana Strache a PaedDr. Julian Sopko. 
 
Uznesenie k bodu 3: 

- Komisia školstva vyžaduje od riaditeľky SŠZ predložiť podrobnejšiu analýzu o zámere. 
 

 
Nasledujúce stretnutie Komisie školstva je plánovan é na:  september 2021 
 
 
 
 
 
                                       Mgr. Jozef Kačenga, v.r. 
                 predseda Komisie školstva 
 
 
Zapísala: Ing. Dana Mrnková, 10. 6. 2021 


